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BRMG-KPGiM-III.0012.14.2015 
 

Protokół Nr 16-14/2015 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 27 października 2015 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 16 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i 
zaproponował wniesienie do porządku obrad następujące zmiany: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w 
Gdańsku - druk nr 440. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 2.1.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami – jednogłośnie wprowadziła po obrady ww. projekt uchwały- 
druk nr 440. 

 
2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie zmiany po stronie najemcy lokalu przy ul. Kartuskiej 
122 polegającej na wstąpieniu w miejsce dotychczasowych współnajemczyń 
Pana Wiesława Światroch, prowadzącego działalność, jako wspólnik spółki 
jawnej pod nazwą: Sklep Spożywczo-Warzywniczy. Pismo 
WGK.II.7152.1.137.2015.MZ. 272574 z dnia 26.10.2015r. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 10.1.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami – jednogłośnie wprowadziła po obrady ww. wniosek pod 
obrady Komisji. 

 

3. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Angielska Grobla 7B 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 11.6.? 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami – jednogłośnie wprowadziła po obrady ww. wniosek pod 
obrady Komisji. 
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4. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
wykazów osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego – niskie dochody na rok 2015 i lata następne – 170 pozycji i wykazu 
osób rodzin mieszkających w budynkach mieszkalnych będących własnością 
osób fizycznych, którym właściciel wypowiedział umowę najmu na rok 2015 i 
lata następne – 8 pozycji. Pismo WGK.II.7140.3.199.2015.PM z dnia 22.10. 
2015r. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 12? 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami – jednogłośnie wprowadziła po obrady ww. wniosek pod 
obrady Komisji. 
 
 

Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli objęcia w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala 

Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 

druk nr 420. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli objęcia przez gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Gdańsku – druk nr 432. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 440. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Powiatem Gdańskim, Powiatem 

Kartuskim, Gminą Żukowo, Gminą Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1930 G na odcinku Otomin-Sulmin” – druk nr 

426. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – w zakresie działania Komisji - druk 
nr 434. 

 
5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 
rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 435. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie 
Miasta Gdańska – druk nr 421.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 
Miasta Gdańska – druk nr 422. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
opłaty miejscowej – druk nr 423. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

uchylającej uchwałę Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 
października 2014 roku w sprawie opłaty targowej – druk nr 424. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 

złożonych ofert na oddanie w najem lokali użytkowych - pomieszczeń Nr 401 i 
nr 402, położonych na III i IV piętrze w budynku przy ul. Miszewskiego 17 (o 
łącznej powierzchni użytkowej 75,71m 2) w trybie bezprzetargowym – w drodze 
zbierania i wyboru ofert. Pismo WGK.II.7150.1.36.2015.JM.244695 z dnia 
25.09.2015r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10.1. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie zmiany po stronie najemcy lokalu przy ul. Kartuskiej 
122 polegającej na wstąpieniu w miejsce dotychczasowych współnajemczyń 
Pana Wiesława Światroch, prowadzącego działalność, jako wspólnik spółki 
jawnej pod nazwą: Sklep Spożywczo-Warzywniczy. Pismo 
WGK.II.7152.1.137.2015.MZ. 272574 z dnia 26.10.2015r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Rozpatrzenie wniosków Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokali mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul.: 
1) Wejhera 13D (Pismo WGK-II.7123.1.159.2013.MS/AW.253553 z dn. 

29.09.2015r.), 
2) Cementowej 9A (Pismo WGK-II.7123.1.120.2009.MS/AW.253565 z 

dn.29.09.2015r.), 
3) Zakopiańskiej 42 (Pismo WGK-II.7123.1.41.2015.AW.253579 z dn.29.09.2015r.), 
4) Bzowej 5 (Pismo WGK-II.7123.1.99.2013.MS/AW.253590 z dn. 29.09.2015r.), 
5) K. Wallenroda 7 (Pismo WGK-II.7123.1.29.2013.MS/AW.253595 z dn. 

29.09.2015r.). 
6) Angielska Grobla 7B. (Pismo WGK-II.7123.1.60.2015.AW.264282 z dn. 

15.10.2015r.). 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
12. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 

wykazów osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego – niskie dochody na rok 2015 i lata następne – 170 pozycji i wykazu 
osób rodzin mieszkających w budynkach mieszkalnych będących własnością 
osób fizycznych, którym właściciel wypowiedział umowę najmu na rok 2015 i 
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lata następne – 8 pozycji. Pismo WGK.II.7140.3.199.2015.PM z dnia 22.10. 
2015r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
13. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 

 

PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli objęcia w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-

Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 

420.Oryginał projektu uchwały - druk nr 420 stanowi załącznik do protokołu z sesji 

Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. Sprawa: BRMG - 

S.0006.420.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że projekt stanowi 
o dokapitalizowaniu spółki Hala, której miasto Gdańsk i Miasto Sopot są 
udziałowcami po 50% każde. Dokapitalizowanie dotyczy inwestycji, gdzie 
wykonane będą prace modernizacyjne systemu CCTV, tj.: 
 

 zmiana systemu rejestratorów NSM,  

 zmiana systemu Manager,  

 zmiana kategorii obrazu, zainstalowanie kamer w strefach: kasy biletowe, 
bramki, furtki i inne wejścia dla uczestników, drogi dla służb ratowniczych, 
drogi ewakuacyjne oraz ciągi komunikacyjne, sektory dla uczestników 
imprezy masowej, płyta boiska oraz scena. 

 modernizacja stanowiska operatora 

 integracja z systemem bezpieczeństwa. 
Koszt całego przedsięwzięcia skalkulowano na kwotę 1.019.665,96 
 
Na pokrycie kosztów tego przedsięwzięcia przeznaczone zostaną środki 
finansowe uzyskane z podwyższenia kapitału zakładowego Spółki oraz w 
pozostałej części środki własne Spółki. Spółka wnioskuje o dokapitalizowanie 
przez Udziałowców w łącznej kwocie 970 tysięcy złotych, tj. po 485 tysięcy 
każde maisto. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 

 
DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Spółka z własnych środków jest w stanie pokryć tylko około 50 tysięcy złotych? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Tak.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia w 
podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 420. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 glosie wstrzymującym się 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty 
w druku nr 420. Opinia Nr 16-14/156/144/2015 
 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli objęcia przez gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Gdańsku – druk nr 432. Oryginał projektu uchwały - druk nr 432 stanowi 

załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. 

Sprawa: BRMG - S.0006.432.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że projekt stanowi 
wniesienie aportu obejmującego działki gruntowe gminy miasta Gdańska w 
obrębie Targu Siennego i Targu Rakowego o wartości 289 tysięcy złotych. 
Spowoduje to zwiększenie pakietu udziałów Gminy Miasta Gdańska z 228.164 
do 228.742 i kapitału zakładowego znajdującego się w rękach Gminy Miasta 
Gdańska z 114.082.000 PLN do 114.371.000 PLN, co będzie stanowiło 44,97% 
całego kapitału zakładowego, który po wniesieniu aportu będzie wynosił 
254.32.500 PLN. Działki, które będą wniesione aportem są zaznaczone na 
przedłożonej Państwu mapce. Mapka stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Spółka wywiązała się ze wszystkich warunków umowy, dokapitalizowała spółkę 
na poziomie 150 milionów złotych, dała różnego rodzaju inne zabezpieczenia 
wymagane umową. Wszystkie grunty zaznaczone na mapce kolorem żółtym 
zostały już wniesione do spółki uprzednio, natomiast te zaznaczone na kolor 
czerwony wnosimy teraz. 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są pytania? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Dlaczego nie były od razu wniesione, bo to są takie skrawki działek. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Bo nie były wydzielone, a te skrawki pozostały z wydzielenia. 
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Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Park nie będzie wnoszony do spółki? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Nie będzie wnoszony, pozostanie parkiem i będzie zrewitalizowany. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia przez gminę Miasta Gdańska 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Forum Gdańsk Spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 432. 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 432. Opinia Nr 16-
14/157/145/2015 

 
PUNKT – 2.1. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-

Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 440. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 440 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.440.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że GIWK jest 
jednoosobową spółką miasta, w której cyklicznie podnosimy kapitał kolejnymi 
zinwentaryzowanymi sieciami, i to jest po prostu kolejne porządkowanie sieci, 
która została zinwentaryzowana i jest wnoszona aportem do spółki, czyli 
podnosimy swój udział. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z 
o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 440. 
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Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 440. Opinia Nr 16-
14/158/146/2015 
 

 

PUNKT – 3 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Powiatem Gdańskim, Powiatem 

Kartuskim, Gminą Żukowo, Gminą Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1930 G na odcinku Otomin-Sulmin” – druk nr 

426. Oryginał projektu uchwały - druk nr 426 stanowi załącznik do protokołu z sesji 

Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. Sprawa: BRMG - 

S.0006.426.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały zwrócił się o wyrażenie zgody na tą 
współpracę, która jest zapisana w projekcie uchwały. Jest to droga powiatowa 
o takim charakterystycznym przebiegu, która biegnie wzdłuż jeziora w 
Otominie i ona jest na obszarze powiatu gdańskiego, gdy wyjdziemy z granic 
miasta i dokładnie gminy Kolbudy, drogą powiatową przebiega wzdłuż jeziora 
Otomin i tam powyżej wąwozu w lesie przechodzi do powiatu kartuskiego i na 
obszary gminy Żukowo. Ta droga jest bardzo ważnym elementem, który 
pozwoliłby na komunikację bezpośrednią z gminy Żukowo przez gminę Kolbudy, 
z użyciem naszej komunikacji do węzłów, np. Warszawska-Jabłoniowa, który 
będzie w naszych najbliższych planach budowany. Ułatwi to komunikację z tego 
obszaru. Udało nam się namówić te wszystkie podmioty do podjęcia 
współpracy. Chcemy zdeklarować, jako miasto swoje wsparcie finansowe w 
2017 roku, to będzie przy okazji omawiania Wieloletniej Prognozy Finansowej 
pokazane do maksymalnie 300 tysięcy złotych. W chwili obecnej powiat 
gdański, jako zarządca tego newralgicznego odcinka zleca dokumentację 
projektową dla tego połączenia. Chcielibyśmy, żeby ta dokumentacja była, 
powiedziałbym takim niezbędnym minimum, ale jednak umożliwiałaby 
komunikację autobusową, mniejszych autobusów, dlatego, że tam też mają być 
szukane rozwiązania dla dużego transportu, który by niszczył tą drogę. Efekt 
jest taki, że uzyskamy połączenie komunikacyjne i jest to taka prężna 
współpraca w ramach Metropolii, i stąd wszyscy partnerzy w tej chwili 
podochodzą do swoich rad z prośbą o zgodę na tą współpracę. Jeśli Państwo 
wyrażą zgodę, to w tę stronę ten projekt powędruje i będziemy chcieli takie 
przedsięwzięcie zrealizować. Nasze środki maksymalnie 300 tysięcy złotych. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. I ci partnerzy też takie wkłady finansowe będą mieli? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, ale największy wkład będzie po stronie powiatu gdańskiego, na którego 
obszarze jest ta droga zlokalizowana i którego jest on zarządcą. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jaki jest bilans korzyści dla miasta Gdańska?  
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przede wszystkim w ramach Metropolii i tej współpracy udrożnimy dostęp do 
Gdańska. Dzisiaj te obszary jeżdżą w koło przez Żukowo, przez Kartuską do 
gdańska. I punktu widzenia rozwoju tych terenów i rozwoju skomunikowania i 
możliwości użycia tam transportu miejskiego, gdańskiego. Dzisiaj autobus 
dojeżdża do jeziora w Otominie, zawraca na pętli i wraca z powrotem. W tym 
momencie byłoby możliwe wydłużenie tego połączenia do gminy Żukowo, bądź 
do samego Żukowa, to będzie zależne jak daleko ta współpraca między 
gminami, jakie będzie zamówienie ze strony gminy Żukowa, czy tylko do tych 
miejscowości, jak Sulmin, Pępowo, te miejscowości, które są już po stronie 
Żukowa. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A nie boimy się, że ta droga będzie takim, że tak powiem skrótem, który 
spowoduje, że ruch tam bardzo mocno wzrośnie, bo mimo wszystko te tereny 
nie są przyzwyczajone do tego typu ruchu. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tam. Dlatego, żeby temu zapobiec będą tam szukane rozwiązania, 
najprawdopodobniej na wzór ul. Bysewskiej, czyli studnie betonowe, tzw. 
łódki, które będą ustawione po to, żeby ciężki sprzęt nie wjeżdżał. Karetka, 
mały autobus tam wjeżdża, natomiast nie przejedzie ciężki sprzęt, który 
mógłby te drogi podniszczyć, a Lasy Państwowe, przez którego obszar 
przechodzimy mają swoje drogi technologiczne dla swoich samochodów i tędy 
nie jeżdżą.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
A znana jest opinia mieszkańców Sulmina, Otomina i innych przyległych dla tej 
drogi, która przejdzie przez las? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Ta uchwała jest na podstawie rozmów z gminami, tj. Kolbudy po stronie 
Otomina i Żukowo z kolei ich miejscowości i tutaj oczywiście największe jak 
gdyby zapotrzebowanie na tę drogę reprezentuje gmina Żukowo i mieszkańcy 
tych terenów. Po tych zapewnieniach, że będą szykany stosowane, ze droga nie 
będzie dla ciężkiego sprzętu i po współpracy powiatu gdańskiego z gminą 
Kolbudy na pozostałym odcinku drogi, bo tam już jest droga asfaltowa, którą 
wspólnie te dwa samorządy poprawiają, to ta wola podpisania tego 
porozumienia jest dla wszystkich partnerów ważna. 
 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
A nie było żadnych protestów ze strony mieszkańców Sulmina, czy Otomina? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. Bardziej były wnioski o to, żebyśmy się tematem zajęli. 
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Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Jak już mówimy o obwodnicy naszej, w tamtym rejonie miał być zmieniany 
węzeł. To jest inwestycja GDDIA. Czy to było w jakikolwiek sposób z tym 
projektowane, czy to nawet nie jest na etapie projektu, tego węzła? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Sam węzeł, węzeł Szadółki jest na etapie koncepcji uzgodnionej przez 
Generalną Dyrekcję, którą miasto sfinansowało swego czasu, zamawialiśmy i 
siłami ZDiZ finansowaliśmy tę koncepcję. Dzisiaj ta koncepcja jest uzgodniona 
przez Generalną Dyrekcję Dróg Oddział w Warszawie, ma dokumenty 
środowiskowe, i jest gotowa do tego, żeby projektować dalej i takie rozmowy 
prowadzimy. Ta droga nie wpływa jak gdyby na ten węzeł, nie mieści się w tym 
zakresie opracowania, jest odrębnym połączniem, które będzie przez ten węzeł 
przejeżdżało. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale to jest w całości inwestycja GDDKiA, tak? 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Sam węzeł tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta 
Gdańska z Powiatem Gdańskim, Powiatem Kartuskim, Gminą Żukowo, Gminą 
Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 
1930 G na odcinku Otomin-Sulmin” – druk nr 426. 
 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 426. Opinia Nr 16-14/159/147/2015 
 

 
 

 
 
 

PUNKT – 4 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 434. Oryginał projektu uchwały - druk nr 434 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.434.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 434 – w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że dokonywane tutaj zmiany są przede 
wszystkim w rozkładzie dochodów z Unii Europejskiej, a także przesuwane są 
realizacje niektórych wydatków na zadania inwestycyjne z roku 2015 na rok 
2016. Wśród zmian w rozkładzie dotacji z Unii Europejskiej mamy takie, które 
powodują przeniesienie z obecnego roku na rok 2016. Dotyczy to zadania: 
Budowa Europejskiego Centrum Solidarności - jest to kwota 5,3 miliona złotych. 
Zintegrowany System Zarządzania TRISTAR- kwota 3,5 miliona złotych. Są takie, 
na które dostaliśmy większe dofinansowanie i to dofinansowanie jest 
wprowadzane zarówno w roku 2015 jak i w roku 2016. Dotyczy to projektów 
takich jak: Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej IIIA – zwiększone 
dofinansowanie jest na poziomie 31,2 miliona złotych. GPKM IIIB- 25 milionów 
złotych więcej, GPKM IIIC- 5 milionów złotych więcej. Ochrona wód Zatoki 
Gdańskiej – 15,7 miliona złotych więcej oraz Rewitalizacja Dolnego Miasta – 6,1 
miliona złotych więcej. Wszystkie te zwiększenia, które w tej chwili Państwu 
przytoczyłam niwelują zmniejszenie dofinansowania na realizacji zadania 
połączenia portu lotniczego z portem morskim, Trasa Słowackiego. W związku 
z tym, że zadanie nie zostanie zrealizowane do końca roku 2015, realizacja 
zostanie przesunięta na ok 2016 ze wstępnym terminem zakończenia realizacji 
kontraktu z OHL do końca kwietnia 2016 roku zostanie zmniejszone 
dofinansowanie o kwotę 84 miliony złotych.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Z tego zadania zdejmujemy a na tamte dostajemy więcej. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Tak. Na tych zadaniach, o których mówiłam dostaniemy więcej, a z Trasy 
Słowackiego dostaniemy mniej dofinansowania i to niweluje nam to 
zmniejszenie. Czyli tak naprawdę bilans tego jest zerowy.  
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Przesuwamy te środki ze Słowackiego na te … 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Raczej można powiedzieć, że to nie jest przesunięcie, raczej dostaliśmy 
dodatkowe dotacje. My nie zmniejszamy wydatków na tych GPKM-ach itd., to 
są dodatkowe refundacje wydatków, które zostały poniesione, np. ochrona wód 
Zatoki Gdańskiej, tj. projekt, który zakończył się w roku 2014, ale w tej chwili 
cały czas jest zwiększane dofinansowanie, bo ten projekt w ogóle na starcie 
miał niskie dofinansowanie, i do maksymalnego dofinansowania jeszcze mu 
dużo brakuje, a są środki nierozdysponowane, w tej chwili przez Ministerstwa 
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są rozdysponowywane tam gdzie zostały projekty zrealizowane, rozliczone i 
można uzyskać dodatkowe pieniądze. 
 
Jeżeli chodzi o Trasę Słowackiego, to w ślad za tym też realizacja, bo dzisiaj w 
WPF mamy, że to zadanie kończy się do końca roku 2015. Jest przesunięte na 
rok 2016 z budżetem planowanym na 2016 na kwotę 108 milionów złotych. Na 
te 108 milionów składa się 88 milionów – jest to ostatnia płatność 10% dla OHL, 
która została zatrzymana zgodnie z kontraktem, około 15 milionów planowane 
jest na realizację umowy powierzenia realizacji tego zadania przez spółę GIWK, 
4 miliony – jest to rezerwa na realizację różnego rodzaju stanów prawnych 
gruntów, odszkodowań itd. 
 
Wśród projektów, o których wspominałam, że ich realizacja jest przesuwana na 
rok 2016 jest też projekt rozbudowa i modernizacja siatki drogowej i kolejowej 
w porcie wewnętrznym w Gdańsku. Projekt jest zakładany do realizacji w 
partnerstwie z Zarządem Morskiego Portu, też przy udziale środków 
europejskich. W tym roku ten projekt nie dostał dofinansowania, ale będzie po 
raz kolejny aplikacja składana i 9,9 miliona na realizację tego zadania 
przewidziane w budżecie roku 2015 przesuwane jest na rok 2016 i łącznie w 
2016 roku na realizację przez miasto zakresu miejskiego planuje się kwotę 17,9 
miliona złotych. Dziękuje bardzo. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 
– w zakresie działania Komisji - druk nr 434 + autopoprawka. 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 1 glosie wstrzymującym 
się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 434 wraz z autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 16-14/160/148/2015 
 

 
 
 
 
 
 
 

PUNKT – 5 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – w zakresie 
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działania Komisji - druk nr 435.Oryginał projektu uchwały - druk nr 435 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.435.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 435 – w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, które omówiłam w 
poprzednim punkcie przy WPF wprowadzane są dodatkowe dochody 
wypracowane przez Miejski Ogród Zoologiczny. Wypracowane dochody są w 
wysokości 1.724 tysiące złotych, z tego 1,6 miliona złotych z tytułu sprzedaży 
biletów w okresie lipiec i sierpień. Te środki proponujemy przeznaczyć m.in. 
na dodatkowe wynagrodzenia dla pracowników ZOO w wysokości 481 tysięcy 
złotych za wkład pracy, który włożyli w okresie letnim. Kwotę 147 tysięcy na 
zakup materiałów i wyposażenia ZOO la działu dydaktyki, są to m.in. lornetki, 
lunety, tablice oraz programy do obróbki zdjęć, 40 tysięcy złotych na 
dokumentację techniczną badania stawów oraz inwentaryzacji obiektów w 
ogóle w ZOO oraz 300 tysięcy złotych na remont Potoku Rymaszewskiego w 
Gdańsku Oliwie, w celu uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej w okolicy 
ZOO. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
 A czy nie może być tak, że ten cały dochód, który został osiągnięty przez ZOO 
mógł być przeznaczony dla ZOO, a nie 300 tysięcy przesuwamy na potok? ZOO 
ma ogromne potrzeby, a też uposażenie pracowników nie jest wysokie, a wręcz 
można powiedzieć, że pensje są zbyt niskie, bo oni pracują za 1500 złotych. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Tak jak zawsze jest możliwość przeznaczenia na jeden cel wszystkich środków 
wygospodarowanych przez daną jednostkę, ale z drugiej strony potrzeby miasta 
są w innych obszarach też, dlatego tutaj jest propozycja, żeby część tych 
środków przeznaczyć na inne zadania miejskie. Opłat na potok nie ma z innych 
źródeł, bo nie pobieramy opłaty z tzw. deszczówki.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
No tak, ale te kwoty będą przeznaczone na pensje, czy na premie, bo tam są 
naprawdę niskie zarobki. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
No właśnie 381 tysięcy złotych przeznaczamy na dodatkowe wynagrodzenia 
pracowników. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Będą to środki, które wchodzą do funduszu płac na regulacje płacowe? 
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Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Nie, to będzie jednorazowo. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
A czy można się spodziewać, że w następnym okresie letnim też będą takie 
dochody ZOO, czy to jest stała tendencja, czy to jednorazowo wynikła taka 
sytuacja? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Jednorazowo, ze względu na to, ze przy projekcie budżetu na rok 2015 nie 
zostały uwzględnione podwyżki cen biletów, bo jak dobrze pamiętam podwyżki 
weszły od 1 czerwca. Można powiedzieć, że te dochody nie zostały doszacowane 
na etapie planu budżetu na rok 2015.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 435. 
 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 435 wraz z autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 16-14/161/149/2015 

 
 
 
 
 
 
 

PUNKT – 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie 

Miasta Gdańska – druk nr 421. Oryginał projektu uchwały - druk nr 421 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.421.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 421 powiedziała 
m.in., że projekt uchwały wprowadza stawki zgodnie z Rozporządzeniem 
Ministra Finansów w wysokości maksymalnej, chociaż one są niższe od roku 
2015. Powodem obniżenia stawek była deflacja na poziomie cen towarów i usług 
czerwiec do czerwca roku 2014 do roku 2015. Spadek cen wykazał się o 1,2%. 
Deflacja spowodowała, że stawki podatku od nieruchomości spadają. Dla osób 
fizycznych bez garaży, bo garaże czasami są traktowane, jako nieruchomości 
pozostałe a niezwiązane z mieszkaniem. Czyli te osoby, które nie mają 
nieruchomości garażowych będą płaciły podatek od nieruchomości – osoby 
fizyczne - na poziomie roku 2015. Jest to około 90% podatników w Gdańsku, 130 
tysięcy takich podatników będzie płaciło podatki na poziomie roku 2015. Ta 
ulga jest przede wszystkim dla podatników podatków od nieruchomości 
prowadzących działalność gospodarczą i dla podmiotów gospodarczych, w 
zakresie gruntów jest to tylko 1 grosz, ale już w zakresie powierzchni budynków 
jest to 27 groszy. Pomimo obniżenia tych stawek plan wpływów z podatków od 
nieruchomości na rok 2016 nie zmniejszy się do przewidywalnego wykonania 
tego roku, a nawet troszeczkę wzrośnie ze względu na to, że tych powierzchni 
przybywa w Gdańsku, powstaje więcej przedsiębiorstw też i planowane 
dochody w 2016 z tytułu podatku od nieruchomości są na poziomie prawie 365 
milionów złotych.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wysokości stawek i 
zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska – druk nr 
421.  
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 421. Opinia Nr 16-
14/162/150/2015 
 
 

 

PUNKT – 7 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta 

Gdańska – druk nr 422. Oryginał projektu uchwały - druk nr 422 stanowi załącznik 
do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.422.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 422 powiedziała 
m.in., że podatek od środków transportowych na terenie miasta Gdańska obniża 
się. Propozycja obniżenia stawek podatku od środków transportowych na rok 
2016, która Państwu została przedłożona zakłada obniżenie stawek od 12 
złotych do 672 złotych w zależności od środków transportowych. Te 672 złotych 
dotyczy środków transportowych, które są najczęściej opodatkowane w mieście 
Gdańsku.  
 
Propozycja obniżenia stawek w niektórych przypadkach do 30%, Państwo dostali 
w uzasadnieniu rozpisane, którego rodzaju środki transportowe o ile zostały 
zmniejszone. Jest ich dosyć duży wykaz. Najniższe obniżki dotyczą ciągników 
siodłowych powyżej 36 ton oraz przyczepy i naczepy powyżej 36 ton. Ta 
propozycja, którą Pan Prezydent Państwu przedkłada jest podyktowana tym, że 
branża transportowa odnotowała w roku 2013 i 2014 najwięcej bankructw.  
 
One są spowodowane przede wszystkim tym, że zostały ograniczone kontrakty 
z Rosją i Ukrainą oraz wprowadzeniem dodatkowych opłat na terenie Niemiec ( 
8,5 Euro – stawki godzinowe), które powodują to, że nie mają się te stawki nijak 
do tych, które są na terenie Polski, ale przedsiębiorca musi ją płacić, jeżeli 
chce puszczać transport przez teren Niemiec. W związku z tym jest to branża, 
która zasługuje na wsparcie i dlatego Pan Prezydent wnioskuje do Państwa o 
to, żeby te stawki zostały obniżone w takiej propozycji, jak tutaj zostało 
zaprezentowane. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Myślę, że należy tu wspomnieć, że jest to około 2 milionów mniej dla budżetu 
miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Tak. Z tego powodu będzie 2 miliony złotych mniej z tego tytułu dochodów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na terenie Miasta Gdańska – druk nr 422. 
 
 

Głosowanie: 
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Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 422. Opinia Nr 16-
14/163/151/2015 

 

 

PUNKT – 8 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

opłaty miejscowej – druk nr 423 + autopoprawka. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 423+ autopoprawka stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 października 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.423.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 423 powiedziała 
m.in., że w związku właśnie z deflacją też proponujemy zastosowanie niższej 
stawni opłaty miejscowej. Jest to opłata, która od roku 2016 jest opłata 
fakultatywną, do tej pory była obligatoryjna, w każdej gminie była 
wprowadzona i powinna być określona stawka i pobór tej opłaty. W tej chwili 
wprowadzenie opłaty na terenie gminy jest w gestii każdej rady gminy. Ta 
opłata w roku 2016 wynosić będzie 2,18 od każdej rozpoczętej dobry na terenie 
miasta Gdańska. W roku 2015 była to stawka 2,20. Wpływy z tej opłaty są rok 
rocznie rosną i planowane na rok 2016 dochody z tego tytułu wynoszą 1,3 
miliona złotych. Natomiast autopoprawka do projektu uchwały mówi o tym, że 
inkasentom miejskiej jednostki nie będzie się należało 20% inkasa, ze względu 
na to, żeby ograniczyć przepływ dokumentów pomiędzy gminą- organem 
podatkowym a jednostką organizacyjną, bo w tej chwili wszystko to jest 
fakturowane, a taka procedura nie musi być koniecznie wprowadzona, tym 
bardziej, że jednostka organizacyjna wszystkie dochody i tak do gminy musi 
oddać z powrotem, żadnej korzyści z tego nie ma. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty miejscowej – druk nr 423 wraz z 
autopoprawką.  
 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 423 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 16-14/164/152/2015 
 

 

PUNKT – 9 
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Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej 
uchwałę Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 października 2014 roku w 

sprawie opłaty targowej – druk nr 424. Oryginał projektu uchwały - druk nr 424 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
października 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.424.2015 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 424 powiedziała 
m.in., że opłata targowa jest druga opłatą obok opłaty miejscowej, która od 
01.01.2016 roku jest opłatą fakultatywną, czyli wprowadzenie jej na terenie 
danej gminy zależy od woli rady gminy. W tym wypadku Pan Prezydent 
wnioskuje, żeby tej opłaty nie wprowadzać na terenie miasta Gdańska, żeby z 
poboru tej opłaty zrezygnować. Zysk pomiędzy kosztami a przychodami z tytułu 
tej opłaty w roku 2015 tj. kwota około 600 tysięcy złotych, a ta opłatę targową 
wszyscy ci, którzy chcą rozwijać targi na wolnym powietrzu wnioskują o to, 
żeby w ogóle jej nie było, bo to dotyczy np. Jarmarku Dominikańskiego. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Naszym zdaniem jest to zachęcenie kupców, żeby brali udział w Jarmarku 
Dominikańskim, takie było też stanowisko Komisji ds. Wyboru i Nadzoru 
Organizatora Jarmarku Św. Dominika i innych jarmarków o charakterze 
kulturalno- handlowym na terenie miasta Gdańska, której jesteśmy członkami 
z panem radnym Wojciechem Styborem, już dawno żeśmy o to zabiegali, żeby 
z tej opłaty zrezygnować. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
To jest wolne od opłaty miejskiej, natomiast opłata dzierżawcy terenu na 
jarmarkach pozostaje. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Tak. Rezygnujemy z opłaty targowej pobieranej przez miasto, a tamte opłaty 
pozostają nadal dla organizatora targowiska. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Gdy np. Miejskie Targi Gdańskie są organizatorem jarmarku, to tam opłatę 
wnoszą dzierżawcy, czyli do MTG, a tej opłaty już nie będzie. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków  
Tak. Dokładnie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Bardzo się cieszę, bo jak mówiłem dawno żeśmy o to walczyli 
na Komisji. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej uchwałę Nr LVIII/1396/14 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 października 2014 roku w sprawie opłaty targowej – druk nr 424. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 424. Opinia Nr 16-
14/165/153/2015 
 

PUNKT – 10 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
złożonych ofert na oddanie w najem lokali użytkowych - pomieszczeń Nr 401 i nr 
402, położonych na III i IV piętrze w budynku przy ul. Miszewskiego 17 (o łącznej 
powierzchni użytkowej 75,71m 2) w trybie bezprzetargowym – w drodze zbierania i 
wyboru ofert.  

 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że na powyższe 
pomieszczenia zostały złożone dwie oferty (Pismo 
WGK.II.7150.1.36.2015.JM.244695 z dnia 25.09.2015r. stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu) przez: 

 
 
1. Stowarzyszenie Inicjatywa Miasto, proponującej zagospodarowanie 
lokalu na realizację celów statutowych. Lokal będzie wykorzystywany na 
bieżącą działalność biurową, organizację zebrań stowarzyszenia, prowadzenie 
spotkań z mieszkańcami, organizację odczytów. 
 
2. Fundację na Rzecz Dziecka I Rodziny FASCYNACJE, która proponuje 
zagospodarowanie lokalu na realizację celów statutowych, polegających 
m.in. na pomocy dzieciom z Płodowym Zespołem Alkoholowym (FAS) oraz 
spektrum Poalkoholowych Uszkodzeń Płodu (FASD) i ich rodzinom. W lokalu 
jest planowane stworzenie miejsca, w którym będzie udzielana 
profesjonalna i interdyscyplinarna pomoc dzieciom z FAS oraz FASD, z 
zaburzeniami w zakresie więzi, traumą wczesnodziecięcą, innymi 
zaburzeniami rozwojowymi, które należy zauważyć i leczyć jak 
najwcześniej. Wniosek i rekomendacje fundacji stanowią załącznik nr 6 
do protokołu. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Który podmiot dłużej działa na rynku, w sensie okresu działalności? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Niestety muszę Państwa przeprosić. Jest błędnie wpisana we wniosku, 
pracownica wpisała datę dokonania wypisu z KRS. Stowarzyszenie Inicjatywa 
Miasto od 14 października 2013r., natomiast Fundacja na Recz dziecka i Rodziny 
„FASCYNACJE” jest zarejestrowana od 24 lipca 2014r. to oznacza, ze 
Stowarzyszenie Inicjatywa Miasto jest dłużej działającą organizacją. 
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Wracając do ofert. Celem Stowarzyszenia Inicjatywa Miasto jest 
przekształcanie publicznej przestrzeni w mieście i ożywienie uczestnictwa 
społecznego w pielęgnowaniu i kształtowaniu ładu przestrzennego. Do ich 
dokonań, rozpoczęty w roku 2014 proces rewitalizacji zieleńca przy ul. 
Szerokiej tzw. Parku Świętopełka. Dość mocno zaangażowało się to 
stowarzyszenie, opracowana koncepcja, uzgodniona z mieszkańcami. Każda 
koncepcja ma tyle samo zwolenników, co przeciwników. Ostatnia wzmianka 
prasowa też wykazuje, ale w większości ten projekt obywatelski jest tutaj jakby 
uzgodniony. 
 
Uzupełniając informację o Fundacji „Fascynacje”, to fundacja ta współpracuje 
z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie w Gdańsku oraz z Państwową Agencją 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Tam są dwa pokoje, których łączna powierzchnia to ok. 75 m2, 

tak? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Tak, dwa pokoje usytuowane na IV piętrze, natomiast sanitariat jest wspólny. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie mamy tam więcej pokoi, żeby dać jednym i drugim? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Na razie nie mamy, były w dyspozycji tylko te pomieszczenia, o które 
występujemy.  W najbliższym czasie będziemy ogłaszać kolejny konkurs w 
trybie bezprzetargowym – w drodze zbierania i wyboru ofert przy ul. 
Wyspiańskiego. Tam będzie kilka pokoi w granicach 46 – 50 m2. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
To pierwsze stowarzyszenie jest od estetyzacji miasta? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Dokładnie. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Nie wiem proszę Państwa. Ta druga organizacja to są dzieci, to są dużo 
ważniejsze sprawy robione przez tę organizację, to są dużo ważniejsze sprawy 
i powinniśmy je wspierać. Wydaje mi się, że tutaj nie powinniśmy mieć żadnych 
wątpliwości, co do wyboru oferty. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Jest jakaś sugestia Prezydenta? 
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Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Nie. Decyzja należy do Państwa. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Organizacja „Fascynacje” zajmuje się dziećmi z rodzin alkoholowych, a druga 
organizacja zajmuje się rewitalizacją miasta, mają już jakąś koncepcję 
przygotowana, która skonsultowali z częścią mieszkańców, a z częścią 
mieszkańców nie.  
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Dokładnie tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni Państwo. W głosowaniu każdy zdecyduje, jaką ofertę chce poprzeć. 
Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania złożonych ofert na 
oddanie w najem lokali użytkowych - pomieszczeń Nr 401 i nr 402, 
położonych na III i IV piętrze w budynku przy ul. Miszewskiego 17 (o łącznej 
powierzchni użytkowej 75,71m 2) w trybie bezprzetargowym – w drodze 
zbierania i wyboru ofert. 
 
Głosowanie: 
Oferta Stowarzyszenia Inicjatywa Miasto – 1 głos za. 
Oferta Fundacji na Rzecz Dziecka i Rodziny FASCYNACJE – 5 głosów za. 

 
Wobec powyższego głosowania Komisja wybrała i pozytywnie zaopiniowała 
ofertę Fundacji na Rzecz Dziecka i Rodziny FASCYNACJE. Opinia Nr 16-
14/166/154/2015 

 
 

PUNKT – 10.1. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie zmiany po stronie najemcy lokalu przy ul. Kartuskiej 122 polegającej na 
wstąpieniu w miejsce dotychczasowych współnajemczyń Pana Wiesława Światroch, 
prowadzącego działalność, jako wspólnik spółki jawnej pod nazwą: Sklep 
Spożywczo-Warzywniczy.  

 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że obecne najemczynie 
obie panie szykują się na emeryturę i od 20 lat z panem Wiesławem Światroch 
prowadziły działalność. Założyli nawet wspólnie spółkę jawną na prowadzoną 
działalność, tylko, ze nie wpadli na genialny pomysł wcześniej, żeby go dopisać 
do tej umowy najmu. Czyli praktycznie rzecz biorąc, tak czy inaczej zgodnie z 
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obowiązującą uchwała Rady Miasta Gdańska wspólnicy, którzy wspólnie 
prowadzą działalność przez okres minimum 5 lat mogą wystąpić o przepisanie 
uprawnień, więc tutaj Pan Prezydent prosi o przychylenie się do wniosku obu 
pań najemczyń i dopisanie pana Światrocha, jako najemcę lokalu, którzy de 
facto razem prowadzą działalność. Pismo WGK.II.7152.1.137.2015.MZ. 272574 z 
dnia 26.10.2015r., stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zmiany po 
stronie najemcy lokalu przy ul. Kartuskiej 122 polegającej na wstąpieniu w miejsce 
dotychczasowych współnajemczyń Pana Wiesława Światroch, prowadzącego 
działalność, jako wspólnik spółki jawnej pod nazwą: Sklep Spożywczo-
Warzywniczy.  

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
zmiany w umowie najmu po stronie najemcy lokalu użytkowego przy ul. 
Kartuskiej 122 w Gdańsku polegającej na wstąpieniu w miejsce 
dotychczasowych współnajemczyń Pani Anny Moskwy i Pani Iwony Moskwy - 
Pana Wiesława Światroch, prowadzącego działalność, jako wspólnik spółki 
jawnej pod nazwą: Sklep Spożywczo-Warzywniczy. Opinia Nr 16-
14/167/155/2015 

 

 
PUNKT – 11 

Rozpatrzenie wniosków Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokali mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul.: 
 

 Wejhera 13D w Gdańsku 
 
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-
II.7123.1.159.2013.MS/AW.253553 z dn. 29.09.2015r.) wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
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 Cementowej 9A w Gdańsku  
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-
II.7123.1.120.2009.MS/AW.253565 z dn.29.09.2015r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

 Zakopiańskiej 42 w Gdańsku 
 
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-
II.7123.1.41.2015.AW.253579 z dn.29.09.2015r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 Bzowej 5 w Gdańsku 
 
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-
II.7123.1.99.2013.MS/AW.253590 z dn. 29.09.2015r. wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 K. Wallenroda 7 w Gdańsku  
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-
II.7123.1.29.2013.MS/AW.253595 z dn. 29.09.2015r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
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Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 Angielska Grobla 7B w Gdańsku 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo WGK-II.7123.1.60.2015.AW.264282 z dn. 
15.10.2015r. wraz z raportem  stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 

PUNKT – 12 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
wykazów osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego – niskie dochody na rok 2015 i lata następne – 170 pozycji i wykazu 
osób rodzin mieszkających w budynkach mieszkalnych będących własnością osób 
fizycznych, którym właściciel wypowiedział umowę najmu na rok 2015 i lata 
następne – 8 pozycji. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK.II.7140.3.199.2015.PM z dnia 22.10. 2015r. stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 

PUNKT – 13 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni Państwo. Przez Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska Bogdana Oleszka 
została skierowana do Komisji do rozpatrzenia petycja w interesie publicznym w 
kwestii likwidacji Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych. Petycję tę do Rady 
Miasta Gdańska skierował Pan Andrzej J. Kamiński.  
 
Chciałbym Państwa poinformować, że 6 września br. weszła w życie ustawa o 
petycjach. Jak już powiedziałem adresatem petycji jest Rada Miasta Gdańska i to ona 
będzie rozpatrywać tę petycję. Natomiast do rozpatrzenia tej petycji, zgodnie z 
zakresem działania stałych Komisji Rady merytoryczną jest nasza Komisja, dlatego Pan 
Przewodniczący skierował ją do nas. Proponuję, żebyśmy temat tj. rozpatrzenia 
przedmiotowej petycji uwzględnili na następnym posiedzeniu Komisji w miesiącu 
listopadzie.  
 
Proponuję też rozpatrywanie tej petycji w taki sposób, że petycja ta zostanie 
przesłana członkom Komisji drogą elektroniczną, żebyście się z jej treścią zapoznali. 
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Wystąpię też do Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych o ustosunkowanie 
się. Wszelkie informacje będę przesyłał członkom Komisji drogą elektroniczną. Na 
posiedzenie Komisji zostanie zaproszony Prezydent, żeby przedstawił swoje stanowisko 
w tej sprawie. 
 
Tak jak mówiłem na wstępie petycja ta została skierowana do Rady Miasta Gdańska, 
więc prawdopodobnie będzie rozpatrywana w ten sposób, że Rada Miasta Gdańska 
podejmie stosowną uchwałę. Jest to pierwsza taka sprawa, po wejściu w życie tej 
ustawy, więc jeszcze dzisiaj na sto procent nie wiem i nie powiem Państwu jak do 
końca procedura postępowania z petycjami wygląda, ale najprawdopodobniej, jeżeli 
będzie rozstrzygniecie podejmowane przez Radę Miasta, to zapewne będzie to w 
formie uchwały, a wtedy wnioskodawcą projektu uchwały jest nasza Komisja.  Będę z 
Państwem w stałym kontakcie. Przygotowując się do następnego posiedzenia Komisji 
będę również rozmawiał z radcą prawnym, m.in. o procedurze postępowania z 
petycjami, ale jak powiedziałem na początku, najpierw musicie Państwo zapoznać się 
z treścią tej petycji. Jest to dość obszerny materiał. Petycja przez Pana Kamińskiego 
została skierowana we wrześni, później została jeszcze uzupełniana, i jest również 
umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej.  Petycja stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
 

Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony członków 
Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam 
posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:10. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 
 


